
Mijn naam is Dirk Appel, ik ben geboren en getogen op Marken en ben 6 jaar bestuurslid van 

Eilandraad Marken geweest, waarvan 4 jaar als voorzitter.                                                       

Ik ben inmiddels, sinds 1 jaar, geen bestuurslid meer en spreek hier dan ook op persoonlijke 

titel.  

In de 60 jaar die ik nu op Marken woon heb ik de bevolking eerst zien toenemen, nadat vanaf 

1960 ieder jaar wat kleinschalige nieuwbouw plaats vond. Starters kregen de kans om op 

Marken te blijven wonen en de bevolking groeide langzaam maar gestaag naar ongeveer 2350 

inwoners.                                                                                                                                    

Het verenigingsleven, zowel cultureel als sportief, groeide en bloeide evenredig mee.  

Dit sprookje ging goed totdat er in de jaren zeventig, vanuit de overheid, werd besloten dat er 

niet meer gebouwd mocht worden buiten de rode contouren. Deze maatregel had voor een 

dorp als Marken een desastreus effect. De vraag naar woonruimte werd vele malen hoger dan 

het aanbod, als gevolg waarvan de prijzen tot krankzinnige hoogten stegen en jonge starters 

noodgedwongen hun heil elders moesten zoeken.  

Hoewel dit proces geleidelijk is gegaan komen nu de gevolgen steeds duidelijker aan het 

oppervlak.                                                                                                                                 

Het aantal inwoners is inmiddels gezakt naar 1800, waarvan het percentage jongeren 

schokkend laag is.                                                                                                                             

De voetbalvereniging had ooit 8 senioren elftallen en heeft er nu nog met moeite 3.         

Vorig jaar werden er 7 kinderen geboren, wat de doodsteek gaat worden voor de uitstekende 

basisschool die we nu nog op Marken hebben.  

Eilandraad Marken is daarom al vanaf de oprichting, in 2001, in gesprek met gemeente 

Waterland, om aan te dringen op kleinschalige nieuwbouw. Wij, en daarmee de inwoners van 

Marken, waren dan ook enthousiast toen Woningbouwvereniging Monnickendam in 

samenwerking met de gemeente het plan voor de Bennewerf ontwikkelde en het werd 

opgenomen in het Pilot-project  “ Wonen in Waterland”.  

Wat de locatie betreft wil ik er nog op wijzen dat Marken van oudsher een eiland is geweest 

met hier en daar woonbuurtjes op terpen. Het door de protestgroep “Houd Marken Mooi 

“gewenste dicht- bouwen van de ruimtes tussen de buurtjes als inbrijlocaties zou juist het 

historisch karakter van Marken schaden.  

Met de beoogde locatie is dan ook helemaal niets mis. De terp staat ver genoeg van de 

bestaande bebouwing, zodat niemand last van kan hebben. Ook staat hij niet in het zicht van 

de haven bij het inrijden van Marken. Vanuit zee is er straks zicht op een prachtig ontworpen 

terp met huizen in Marker stijl. Dat die huizen er niet uitzien als de huisjes op de oude terpen 

is voor elke inwoner duidelijk. Niemand zit te wachten op de bedompte veel te kleine huisjes 

uit het verleden.  

Ik kan mij dan ook niet voorstellen dat het provinciebestuur Marken een prachtig 

nieuwbouwplan wil onthouden, enkel op aangeven van een protestgroep die de afgelopen 

twee jaar met halve waarheden en regelrechte leugens de mening van de inwoners van 

Marken en de politieke vertegenwoordigers hebben proberen te beïnvloeden.  

Ik dank u voor u aandacht.  


